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ZÁPIS ZE 106. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 
UNIVERZITY PARDUBICE KONANÉHO DNE 3. 4. 2023 

 

Přítomni  
Senátoři: Kryštof Barták, Petra Bartošová, Monika Černá, Eliška Greplová, Filip Grygar, 
Vladan Hanulík, Helena Jaklová, Kateřina Keplová, Jindra Lavrenčíková, Marta Pató, Vítězslav 
Prchal, Hana Stoklasová, Lada Viková 
Zápis: Barbora Krpatová 
 
Omluven: Daniel Havlíček, Adam Horálek 
 
Hosté: děkan Jiří Kubeš, proděkanka Šárka Bubíková, proděkan Tomáš Hejduk, proděkan Ivo 
Říha, Veronika Kovářová, Aleš Prázný 
 
Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 
2. Schválení programu jednání 
3. Návrh na zřízení Komise pro etiku ve výzkumu a návrh Statutu Komise pro etiku ve 

výzkumu FF UPCE (Opatření děkana č. 1/2023) 
4. Návrh členů Komise pro etiku ve výzkumu FF UPCE 
5. Odpověď rektora UPCE na Prohlášení AS FF z 13. února 2023  
6.   Různé 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno 10 zvolených senátorů.  

 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Předsedkyně Marta Pató zahájila ve 13:30 zasedání senátu, přivítala přítomné senátorky, 
senátory a hosty. Skrutátorem navržen Vítězslav Prchal 

Hlasování:   9 PRO  0 PROTI 1 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal Vítězslav Prchal. 

 

Ve 13:35 – příchod Hana Stoklasová, Filip Grygar 

2. Schválení programu jednání 

Předsedkyně senátu, na žádost děkana, požádala senát o změnu programu, a to bod č. 5 – 
„Odpověď rektora UPCE na Prohlášení AS FF“ přesunout na začátek jednání. Materiály byly 
senátorům zaslány k prostudování týden před zasedáním. 

Bez připomínek. 

Hlasování:  12 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

Ve 13:40 – příchod Lada Viková 
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3. Odpověď rektora UPCE na Prohlášení AS FF z 13. února 2023 

AS FF UPCE a AS UPCE obdržel odpověď rektora z 27. 3. 2023.  Senátoři dostali tento 
materiál v předstihu k prostudování. Následovala diskuse. Senátoři se shodli na tom, že budou 
reagovat formou otevřeného prohlášení. „Otevřené prohlášení AS FF UPCE“ a zápis 
z hlasování je přílohou tohoto zápisu. 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal Otevřené prohlášení AS FF UPCE ze dne 3. dubna 
2023 v reakci na odpovědi rektora UPCE ze dne 27. března 2023 a v souvislosti s 
protestní akcí Hodina pravdy. 

Hlasování per rollam k 5. dubnu 2023 (viz též zápis z hlasování per rollam, který je 
přílohou tohoto zápisu): 15 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

4.Návrh na zřízení Komise pro etiku ve výzkumu a návrh Statutu Komise pro etiku ve 
výzkumu FF UPCE (Opatření děkana č. 1/2023) 

Zřízení Komise pro etiku ve výzkumu a návrh Statutu Komise pro etiku ve výzkumu FF UPCE 
okomentovala proděkanka Bubíková. Komise bude posuzovat splnění etických standardů 
výzkumných projektů. Roste potřeba institucionálního schvalování etického rozměru výzkumu 
zahrnujícího lidské účastníky na FF UPCE pro potřeby publikování výsledků takového 
výzkumu v prestižních domácích a zahraničních publikacích. 

Návrh na zřízení komise byl projednání na Kolegiu děkana 13. 3. 2023 a na Vědecké radě FF 
UPCE dne 23. 3. 2023. 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal návrh na zřízení Komise pro etiku ve výzkumu a 
návrh Statutu Komise pro etiku ve výzkumu FF UPCE (Opatření č. 1/2023). Doporučuje 
děkanovi fakulty tuto komisi bez prodlevy zřídit a opatření vydat. 

Hlasování:  13 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

 

5.Návrh členů Komise pro etiku ve výzkumu FF UPCE 

Členy komise jmenuje a odvolává děkan (čl. 2, odst. 2 Statutu Komise pro etiku ve výzkumu 
FF UPCE po projednání ve Vědecké radě FF UPCE). Komise je pětičlenná, složená ze členů 
akademické obce FF UPCE, kteří mají zkušenosti s příslušnými typy výzkumných projektů. 
Děkan při výběru přihlíží k tomu, aby v komisi byly zastoupeny vědecké obory pěstované na 
FF UPCE, jichž se předmět činnosti komise zejména týká. 

Děkanovi bylo doručeno šest návrhů na členy komise. Jsou to doc. PaedDr. Monika Černá, 
Ph,D., (KAA), Mgr. Helena Dyndová, Ph.D., (KFR), PhDr. Marcela Ehlová, Ph.D., (KVV), Ing. 
Jaroslav Myslivec, Ph.D., (KVV), Mgr. Michaela Konopíková, Ph.D., (KSKA) a Mgr. Lada 
Viková, Ph.D., (KSKA). 
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Návrhy byly již projednány na Vědecké radě FF UPCE dne 23. 3. 2023. 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal návrhy členů Komise pro etiku ve výzkumu FF 
UPCE a doporučuje děkanovi pět z nich neprodleně jmenovat. 

Hlasování: 13 PRO 0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 

Ve 14:30 – odchod Eliška Greplová 

6.Různé 

Doc. Černá (předsedkyně volební komise) informovala senátory, že komise obdržela dva  
shodné návrhy /Jiří Kubeš/ na jmenování děkana. Současný děkan s kandidaturou souhlasí. 

15. 5. 2023 proběhne akademická obec, na které se kandidát na děkana představí. Následně 
proběhne diskuse. 

Tajemnice Kovářová zodpověděla dotazy na fond provozních prostředků.  

Senátorka Lavrenčíková vznesla dotaz na stipendia doktorandů. Tuto otázku zodpověděl 
děkan – stipendia studentům doktorských studijních programů jsou vyplácena z příspěvku VŠ 
MŠMT. Další stipendia mohou být poskytována z podpory na specifický vysokoškolský 
výzkum.  

Senátor Hanulík měl dotaz na odbory, zda se chystá nějaká další akce. Senátorka Jaklová – 
odbory budou navrhovat navýšení tarifů jako jsou na ostatních státních školách. 

Senátoři se vrátili k diskusi o odměňování pracovníků na UPCE, k odpovědi rektora k tomuto 
tématu a zformulovali text otevřeného prohlášení.   

V 15:00 odchod Kateřina Keplová 

Dr. Pató poděkovala všem za účast a diskusi. V 15:40 h. zasedání ukončila. Další zasedání 
se uskuteční v pondělí 22. května 2023 od 13:30, kdy proběhne volba návrhu na funkci děkana 
Fakulty filozofické. Na 15. května bude vyhlášeno shromáždění akademické obce, na němž 
kandidát na funkci děkana představí svůj program.  

V Pardubicích 5. 4. 2023 

 

Marta Pató, v. r. 
za předsednictvo AS FF UPCE 
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